
 

Aan: De Voorzitter der Staten van Aruba  
De heer mr. E.G.A. Vrolijk  
 
Ons kenmerk: MTINO/SvA-0057    Uw kenmerk: UV/23-24/014 

 
Oranjestad, 2 november 2023 

Onderwerp: Beantwoording vragen statenlid dhr. Marco Berlis 
 
Geachte Voorzitter der Staten, 
 
Naar aanleiding van de vragen van de Statenlid dhr. Marco Berlis (UV/23-24/014), d.d. 19 
september 2023 gesteld aan mijn persoon, als Minister van Transport, Integriteit, Natuur en 
Ouderenzaken, ingevolge artikel III.17 van de Staatsregeling van Aruba en artikel 59 van het 
Reglement van Orde voor de Staten van Aruba doe ik hierbij de antwoorden op voornoemde vragen 
aan u toekomen.  
 
Minister, tin basta preocupacion cu e asunto di ontheffing cu Embassy Suites mester pa sigui traha 
riba un beach propio; 
 

1. Minister, mirando cu gobierno a duna aprobacion basta tempo pasa caba na Embassy Suites 
pa un beach propio, minister por duna Parlamento un update ki solucion minister a busca pa 
e “yerbe protegi” cu ta crece ne beach unda Embassy Suites kier amplia y traha un beach mas 
grandi? 
De overheid heeft een aanlegvergunning verleend onder bepaalde voorwaarden. Een van de 
voorwaarden van de aanlegvergunning is dat het verboden is om beschermde soorten te 
verwijderen of schade toe te brengen zonder een ontheffing van de minister belast met 
natuurbescherming. Bovendien is dit verbod wettelijk geregeld in de 
Natuurbeschermingsverordening. Het gebied bevat beschermde soorten. Er is een verzoek 
ingediend voor een ontheffing, en dit verzoek wordt momenteel behandeld. Hierbij wordt 
onder meer rekening gehouden met de Yerbe di Kanja. 
 
2. Minister, den un entrevista riba e beach minister a anuncia cu lo tin un conseho y decision 
rapido riba e ontheffing cu lo mester pa e beach aki por bira un realidad. 
Er is inmiddels een ontheffingsverzoek ingediend voor het verwijderen dan wel toebrengen 
van schade aan beschermde soorten. Dit verzoek is momenteel in behandeling. Ondertussen 
vinden overwegingen plaats over het mogelijke gebruik van een ander strand door middel 
van een precario, zonder uitbreiding/aanleg van dat strand.   
 
3. Minister, mirando cu e inversion ta uno miyonario y cu wowonan di inversionistanan ya caba 
ta monitor e situacion di Secrets na San Nicolaas y awor tambe di Embassy Suites na High Rise, 
pa ki tempo minister ta premira cu lo bin cu un solucion? 
Op dit moment wordt het verzoek om ontheffing behandeld. Nadat adviezen zijn ontvangen 
en een beslissing is genomen, kunnen we meer informatie verstrekken.    
 
 
 
 
 



4. Minister, e “yerbe protegi” cu ta crece dilanti Embassy Suites por wordo re-aloca na otro 
caminda den nos naturaleza cu tambe ta protegi, pa asina e por crece sin interrupcion? 
Op dit moment wordt het verzoek om ontheffing behandeld. Nadat adviezen zijn ontvangen 
en een beslissing is genomen, kunnen we meer informatie verstrekken. Over het algemeen 
kan worden gesteld dat de overlevingskans na herlocatie sterk kan variëren per soort.   
 

5. Minister, mirando tambe cu e proyecto aki a provee hopi cupo di trabao y lo contribui 
grandemente na nos economia un solucion duradero y ripido tan a su lugar. Nos mester sigura 
e futuro di nos naturaleza pero tambe cumpli cu e compromisonan cu nos economia y finanzas 
cu aworaki apenas ta recuperando. Cual ta minister su vision pa pone e dosnan aki den un balans 
perfecto mirando e situacion actual di nos pais? 
In mijn visie staat natuurbescherming niet in de weg van de economische ontwikkeling van 
ons land. Economische ontwikkeling is in grote mate juist afhankelijk van de natuur. Door het 
stellen en handhaven van regels kunnen we een betere balans tot stand brengen tussen 
natuurbehoud en economische ontwikkeling. Het proces om Rechten van Natuur in onze 
Staatsregeling te verankeren is aan de gang. De uitgangspunten van dit voorstel zijn onder 
andere het beschermen van ecosystemen, het recht van iedereen op een schone, gezonde en 
duurzame leefomgeving, en een verantwoord evenwicht tussen economische ontwikkeling en 
natuurbescherming. In april 2023 is een eerste presentatie hierover gegeven aan de Staten, 
en heb ik een eerste concept aan de Directie Wetgeving en Juridische Zaken (DWJZ) 
aangeboden. Op dit moment wacht ik op de input van DWJZ. Vervolgens zullen consultaties 
met stakeholders plaatsvinden, waaronder de Staten, commerciële sectoren en 
natuurbeschermingsinstanties, om tot een definitief voorstel te komen. Voorts verwijs ik naar 
het concept "Build with Nature", waarbij natuurbescherming en economische ontwikkeling 
niet als tegenstrijdig of elkaar uitsluitend worden beschouwd. Onze economie is juist sterk 
afhankelijk van de natuur.   

 
Hopend u voldoende te hebben geïnformeerd,  
 
Verblijf ik,  
 
 
 
___________________________ 
Ursell Arends  
Minister van Transport, Integriteit, 
Natuur en Ouderenzaken  
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